

以智慧为装备



雅各书 1:5-8

5 你们中间若有缺少智慧的，应当求那厚赐于众人也不斥责人的神，主就必赐给他。

⁵ If any of you lacks wisdom, you should ask God, who gives generously to all without finding fault, and it will be given to you.

雅各书 1:5-8

6 只要凭着信心求，一点不疑惑；因为那疑惑的人就像海中的波浪，被风吹动翻腾。

6 But when you ask, you must believe and not doubt, because the one who doubts is like a wave of the sea, blown and tossed by the wind.

雅各书 1:5-8

7 这样的人不要想从主那里得什么， 8 心怀二意的人在他一切所行的路上都没有定见。

7 That person should not expect to receive anything from the Lord. 8 Such a person is double-minded and unstable in all they do.

雅各书 1:5-8

5 你们中间**若**有缺少智慧的，应当求那厚赐于众人也不斥责人的神，主就必赐给他。

⁵ If any of you lacks wisdom, you should ask God, who gives generously to all without finding fault, and it will be given to you.

【1】若（谦卑）



耶利米书 29:13

**13 你们寻求我，若专心寻求我，
就必寻见。**

**13 You will seek me and find me when you seek me with
all your heart.**

历代志下 7:14-15

¹⁴ 这称为我名下的子民，若是自卑，祷告，寻求我的面，转离他们的恶行，我必从天上垂听，赦免他们的罪，医治他们的地。

¹⁴ if my people, who are called by my name, will humble themselves and pray and seek my face and turn from their wicked ways, then I will hear from heaven, and I will forgive their sin and will heal their land.

历代志下 7:14-15

15 我必睁眼看、侧耳听在此处所献的祷告。

15 Now my eyes will be open and my ears attentive to the prayers offered in this place.

雅各书 1:5-8

5 你们中间若有缺少智慧的，应当求那厚赐于众人也不斥责人的神，主就必赐给他。

⁵ If any of you lacks wisdom, you should ask God, who gives generously to all without finding fault, and it will be given to you.

【2】求（信心）



箴言 2:6

6 因为耶和华赐人智慧，知识和聪明都由他口而出。

6 For the LORD gives wisdom; from his mouth come knowledge and understanding.

马可福音 11:24

24 所以我告诉你们，凡你们祷告祈求的，无论是什么，只要信是得着的，就必得着。

24 Therefore I tell you, whatever you ask for in prayer, believe that you have received it, and it will be yours.

雅各书 1:5-8

5 你们中间若有缺少智慧的，应当求那厚赐于众人也不斥责人的神，主就必赐给他。

⁵ If any of you lacks wisdom, you should ask God, who gives generously to all without finding fault, and it will be given to you.

【3】必（主的信实）



马太福音 7:7

7 “你们祈求，就给你们；寻找，就寻见；叩门，就给你们开门。

7 “Ask and it will be given to you; seek and you will find; knock and the door will be opened to you.

马太福音 5:6

6 饥渴慕义的人有福了！因为他们必得饱足。

6 Blessed are those who hunger and thirst for righteousness, for they will be filled.

箴言 9:10

**10 敬畏耶和华是智慧的开端，
认识至圣者便是聪明。**

10 The fear of the LORD is the beginning of wisdom, and knowledge of the Holy One is understanding.

哥林多前书 1:18-21

18 因为十字架的道理，在那灭亡的人为愚拙，在我们得救的人却为神的大能。

18 For the message of the cross is foolishness to those who are perishing, but to us who are being saved it is the power of God.

哥林多前书 1:18-21

19 就如经上所记：“我要灭绝智慧人的智慧，废弃聪明人的聪明。”

19 For it is written: “I will destroy the wisdom of the wise; the intelligence of the intelligent I will frustrate.”^[c]

哥林多前书 1:18-21

**20 智慧人在哪里？文士在哪里？
这世上的辩士在哪里？神岂不是叫这世上的智慧变成愚拙吗？**

20 Where is the wise person? Where is the teacher of the law? Where is the philosopher of this age? Has not God made foolish the wisdom of the world?

哥林多前书 1:18-21

21 世人凭自己的智慧既不认识神，神就乐意用人所当做愚拙的道理，拯救那些信的人，这就是神的智慧了。

21 For since in the wisdom of God the world through its wisdom did not know him, God was pleased through the foolishness of what was preached to save those who believe.

路加福音 21:15

15 因为我必赐你们口才、智慧，是你们一切敌人所敌不住、驳不倒的。

15 For I will give you words and wisdom that none of your adversaries will be able to resist or contradict.

使徒行传 6:10

¹⁰ 司提反是以智慧和圣灵说话，
众人抵挡不住。

¹⁰ But they could not stand up against the wisdom the Spirit gave him as he spoke.

哥林多前书 11:1

你们该效法我，像我效法基督一样。

¹ Follow my example, as I follow the example of Christ.

箴言 16:22

22 人有智慧就有生命的泉源，
愚昧人必被愚昧惩治。

22 Prudence is a fountain of life to the prudent,
but folly brings punishment to fools.

约翰福音 1:1-4

太初有道，道与神同在，道就是神。² 这道太初与神同在。

In the beginning was the Word, and the Word was with God, and the Word was God. ² He was with God in the beginning.

约翰福音 1:1-4

³ 万物是借着他造的；凡被造的，没有一样不是借着他造的。⁴ 生命在他里头，这生命就是人的光。

³ Through him all things were made; without him nothing was made that has been made.⁴ In him was life, and that life was the light of all mankind.

约翰一书 5:12

**12 人有了神的儿子，就有生命；
没有神的儿子，就没有生命。**

**12 Whoever has the Son has life; whoever does
not have the Son of God does not have life.**

哥林多前书 1:27

27 神却拣选了世上愚拙的，叫有智慧的羞愧；又拣选了世上软弱的，叫那强壮的羞愧。

27 But God chose the foolish things of the world to shame the wise; God chose the weak things of the world to shame the strong.

马太福音 7:24-27

24 “所以，凡听见我这话就去行的，好比一个聪明人，把房子盖在磐石上。

24 “Therefore everyone who hears these words of mine and puts them into practice is like a wise man who built his house on the rock.

马太福音 7:24-27

²⁵ 雨淋，水冲，风吹，撞着那房子，房子总不倒塌，因为根基立在磐石上。

²⁵ The rain came down, the streams rose, and the winds blew and beat against that house; yet it did not fall, because it had its foundation on the rock.

马太福音 7:24-27

26 凡听见我这话不去行的，
好比一个无知的人，把房子
盖在沙土上。

26 But everyone who hears these words of mine and does not put them into practice is like a foolish man who built his house on sand.

马太福音 7:24-27

27 雨淋，水冲，风吹，撞着那房子，房子就倒塌了，并且倒塌得很大。”

27 The rain came down, the streams rose, and the winds blew and beat against that house, and it fell with a great crash.”

总结



箴言 2:20

²⁰ 智慧必使你行善人的道，守义人的路。

²⁰ Thus you will walk in the ways of the good and keep to the paths of the righteous.